

24.03.2026

-/aabk

Referat af TEMA bestyrelsesmøde i DOF Nordvestjylland, afholdt onsdag den 29. april 2026, i Frøslev & Omegns Kulturhus, Elsøvej 240, 7900 Nykøbing Mors.

Til stede: Martin (MHH), Sten (SN), Jørn (JFa), Jens Kristian (JKK), Jens (JF), Henrik (HHN), Sabine (SAS), Gerner (GM), Anna (AGW) og Aase (AABK)

Fraværende: Kirsten Marie (KMH) og Vibe (VSJ)

.....

Ad 1: Velkommen og spisning

MHH bød velkommen til mødet, herefter var der spisning.

Ad 2: Bordet rund

Efter spisningen var der en kort præsentationsrunde og en omgang bordet rundt.

GM oplyste, at han er trådt ind i Naturstyrelsen for Himmerland i stedet for Anni Oppelstrup.

Ad 3: Kort nyt fra DOF, bl.a. formandsmøde og Repræsentantskabsmøde

Unioo: Godkendelse af bestyrelsen finder sted i Unioo.

FiNN: Ekstra rul, fokus på mindre områder. Vi skal nævne områder, herefter vil der være baseline undersøgelser. Storeå og Tastum Sø er signaturprojekter for Naturstyrelsen i år.

Vi bør rette henvendelse til DOF centralt angående begrænsning i jagt. AGW kommer med liste over 10 steder i området, der kunne være interessante, spredt geografisk.

MHH rapporterede kort fra Formandsmødet:

- Signatur projekter og store sammenhængende projekter. Hovedforeningen følger det tæt.
- Amanda Johannison fra DOF Ung fortalte om, hvordan de så DOF Ung og hvad de kunne have for behov for hjælp til – 4 unge i området. De vil gerne engagere de unge i arbejdet, specielt i København og Aarhus er der mange unge, der efterlyses hjælp til at engagere dem. Koordinator i hvert område til at hjælpe. HHN oplyste, at han har føl med til ynglefugletællinger. De unge er specielt interesserede i nye obs. Forslag om FiNN med en voksen. Der skal arrangementer til for at fastholde de unge. Amanda vil lave et indlæg herom.

JKK anførte, at det er vigtigt med ildsjæle, der vil arbejde med de unge. Han foreslog kontakt til Dansk Sportsfiskerforbund for at høre, hvad de har gjort for at rekruttere de unge, idet de har haft en stor medlemstilgang.

Handleplaner og strategi: MHH sender materiale herom ud til alle i bestyrelsen.

MHH rapporterede herefter fra Repræsentantskabsmødet:

- Regnskab for 2025 og budget for 2026 blev godkendt.
- Der var genvalg til repræsentantskabet, og Egon Østergaard blev genvalgt som formand.
- Der blev valgt 2 unge til repræsentantskabet, personlige pladser i 2 år, som forsøges gjort permanente.
- Næste repræsentantskabsmøde er 14. november.
- Ved Repræsentantskabsmødet i 1. halvår skal DOF Nordvestjylland være værter, 23., 24. og 25. april. Deltagerantal er 60-70 personer. Vi skal foreslå lokaliteter til mødet – konferencelignende lokale, fugletur, nemt at komme til med offentlig transport. Bestyrelsen foreslår følgende:
- Agger Feriecenter (SN tjekker op på, om de kan huse cirka 60 personer)

- Bakkegården, Vesløs (er nok ikke stort nok)
- Hotel Montra, Hanstholm
- Vigsø Feriecenter
- Hotel Pinenhus, Glyngøre
- Kulturcentret, Skive

Fra DOF NV deltager 3 personer til Repræsentantskabsmødet. De øvrige medlemmer må deltage i mødet, men har ikke stemmeret. MHH vil foreslå, at DOF NV giver tilskud til disse personer, så de kan deltage på lige fod med repræsentanterne.

- Der var fra DOF Centralt forslag om, at der laves et årshjul for bestyrelsens arbejde.
- Der var fra DOF Centralt ønske om lokale tovholdere for de forskellige udvalg, disse skal så udarbejde et indlæg til årsberetningen til slut.

Ad 4: Aftenens tema

HHN har modtaget tællinger fra DCI, men har ikke haft tid til at kigge materialet igennem. Vi bør henvende os til Miljøstyrelsen og foreslå mere tydelig skiltning, gerne på flere sprog, og med piktogrammer. Naturstyrelsens skilte er kun på dansk. Kontakt til Ole Noe og Malte. Cold Hawaii Indland står bag windsurfing mange steder. Man kan eventuelt kontakte kommunen for at se en skriftlig tilladelse. Roskilde Fjord har arbejdet med problematikken på grund af roere.

Vedrørende havterner i Sillerslev Havn, hvor der er badende gæster, kontaktes kommunen.

DOF Hovedforening skal have tilsendt cases, som de kan bruge. Det overordnede arbejde bør komme derfra.

JKK oplyste, at der på Mors er kystvandring Mors Rundt. Sidste gang deltog 125 personer. Arrangøren bør være opmærksom på, hvor man kan gå, og hvor man ikke bør gå. Det Grønne Råd kan være sparringspartner.

Det blev foreslået at lave indlæg i aviser og ugeaviser, hvor den positive historie fortælles.

MHH har fået en forespørgsel om hjælp i en sag om surfere i Bådsgård Vig. Vi foreslår, at hun kontakter de øvrige lodsejere for at finde ud af, om de er med på at forbyde surfing. Hvis dette er tilfældet, kan de kontakte kommunen og bede om at se den tilladelse, de har givet til surfing. Hvis der ingen tilladelse er, hvordan kommer vi så videre i sagen. Aktion: JFa. Status på næste møde.

GM spørger Anni, om der er klyder i Bådsgaard Vig.

HHN opfordrede til at løfte pegefingern overfor Naturstyrelsen og tællere i forbindelse med Krik Sandø.

AGW foreslog, DOF NV slog sig sammen med DN angående surfere på Flade Sø.

Ad 5: Eventuelt

MHH foreslog, at et emne til næste temamøde kunne være alle de genopretninger, der finder sted. Jørn efterlyste hjælp til arrangementet i Nr. Vorupør den 23. maj.

Referent
Aase Busk Kristensen